

Библиографический перечень публикаций в журнале «Японские исследования» за 2017 год

Бабкова М.В. Проповедовать Закон Будды даже в уборной (к переводу трактата Догэна «Очищение») // Японские исследования. 2017. №1. С. 4–17.

Бакшеев Е.С. Учёный, опередивший своё время: к 125-летию со дня рождения Н.А. Невского (1892–1937) // Японские исследования. 2017. №4. С. 116–139.

Войтишек Е.Э., Речкалова А.А. Политические игры с благовониями: *даймё* Датэ Масамунэ и его увлечения изящными искусствами // Японские исследования. 2017. №3. С. 68–84.

Герасимова М.П. Имплицитность японского искусства. Причины и следствия // Японские исследования. 2017. №4. С. 62–79.

Дацышен В.Г. Проблемы завершения «Сибирской экспедиции» в Забайкалье. Новые документы по истории японской интервенции в Сибири // Японские исследования. 2017. №2. С. 29–45.

Добринская О.А. Сато Наотакэ: путь дипломата // Японские исследования. 2017. №3. С. 51–67.

Ермакова Л.М. Некоторые материалы из архива Ореста Плетнера // Японские исследования. 2017. №3. С. 33–50.

Казаков О.И. К 60-летию Совместной декларации СССР и Японии 1956 года // Японские исследования. 2017. №1. С. 75–89.

Карташов К.М. «Журнал русской экспедиции в Японию, с приложением переписки командира экспедиции с береговыми властями о разрешении входить в японские гавани и высадки экипажа на берег» как источник по экспедиции А.К. Лаксмана (1792–1793 гг.) // Японские исследования. 2017. №4. С. 50–61.

Катасонова Е.Л. Куросава Киёси: на грани мистики и реальности // Японские исследования. 2017. №3. С. 4–15.

Катасонова Е.Л. Рихард Зорге: взгляд из XXI века // Японские исследования. 2017. №4. С. 106–115.

Киреева А.А. IX ежегодная конференция Ассоциации японоведов «Япония в эпоху великих трансформаций» // Японские исследования. 2017. №3. С. 100–104.

Кистанов В.О. Парламентские выборы в Японии: мотивы, итоги, последствия // Японские исследования. 2017. №4. С. 80–91.

Коляда М.С. О книге «Повесть о братьях Сога. Сога моногатари» // Японские исследования. 2017. №3. С. 105–111.

Коровин Н.М. Проблема привлечения прямых иностранных инвестиций в Японию (2000–2015 гг.) // Японские исследования. 2017. №1. С. 33–45.

Лебедева И.П. Япония: общество среднего класса // Японские исследования. 2017. №4. С. 33–49.

Маркарьян С.Б. Импортозамещение в аграрном секторе Японии // Японские исследования. 2017. №1. С. 46–59.

Мещеряков А.Н. О книге «Орден священного сокровища Сергея Елисеева» // Японские исследования. 2017. №1. С. 90–94.

Мещеряков А.Н. О книге «Рисовать лагерь. Язык травмы в памяти японских военнопленных о СССР» // Японские исследования. 2017. №2. С. 92–96.

Мещеряков А.Н. О книге «Собрание песка и камней» // Японские исследования. 2017. №3. С. 112–115.

Нечаева Л.Т. Конференция молодых преподавателей японского языка // Японские исследования. 2017. №2. С. 87–91.

Нечаева Л.Т. О международной конференции преподавателей японского языка // Японские исследования. 2017. №4. С. 100–105.

Паксютов Г.Д. О японской киноиндустрии языком цифр // Японские исследования. 2017. №2. С. 46–58.

Полхов С.А. Проблема авторства и генезис текста «Коёгункан» в современной японской историографии (Часть 1) // Японские исследования. 2017. №1. С. 60–74.

Полхов С.А. Проблема авторства и генезис текста «Коёгункан» в современной японской историографии (Часть 2) // Японские исследования. 2017. №2. С. 4–19.

Саркисов К.О. Японская интервенция в Сибири. Прелюдия (Часть 1) // Японские исследования. 2017. №3. С. 16–32.

Саркисов К.О. Японская интервенция в Сибири. Прелюдия (Часть 2) // Японские исследования. 2017. №4. С. 5–18.

Симонова Е.В. Рётаро Сиба, Дональд Кин. Японцы и японская культура (Глава 3) // Японские исследования. 2017. №4. С. 19–32.

Симонова-Гудзенко Е.К. Японоведение в Европе: личности и институции // Японские исследования. 2017. №4. С. 92–99.

Сорокин С.А. Масштабы внешних миграций на острова Японского архипелага: период Яёй – начало VIII века // Японские исследования. 2017. №2. С. 20–28.

Стрельцов Д.В. Угрожает ли что-либо власти ЛДП? // Японские исследования. 2017. №2. С. 75–86.

Трубникова Н.Н. «Сборник наставлений в десяти разделах»: к понятию «доброты», *мэгуми* // Японские исследования. 2017. №2. С. 59–74.

Чиронов С.В. Ещё раз о японской коммуникации: типичные речевые тактики японцев в побудительном контексте // Японские исследования. 2017. №1. С. 18–32.

Malashevskaya M.N. Mongolia in Japan's Eurasian Policy (1997–2017) // Японские исследования. 2017. №3. С. 85–99.

Патина памяти. Интервью с Константином Оганесовичем Саркисовым // Японские исследования. 2017. №4. С. 140–164.

The bibliographic list of publications in “Japanese studies in Russia” for 2017

Babkova M.V. Preaching the Dharma Even In the Lavatory // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 4–17.

Baksheev E.S. A Researcher Ahead of His Time: on the Occasion of the 125th Anniversary of Nikolai A. Nevsky’s (1892-1937) Birth. New Findings, Publications, Research // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 116–139.

Chironov S.V. Once again on Japanese Communication: Typical Japanese Speech Tactic in Directive Context // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 18–32.

Datsyshen V.G. Completion of the “Siberian Expedition” in Transbaikalia. New documents on the History of Japanese Intervention in Siberia // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 29–45.

Dobrinskaya O.A. Sato Naotake: the Way of a Diplomat // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 51–67.

Ermakova L.M. Selected Letters from Orest Pletner’s // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 33–50.

Gerasimova M.P. The Implicitness of Japanese Art. Causes and Consequences // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 62–79.

Kartashov K.M. «The Journal of the Russian Expedition to Japan with the Attachment of the Correspondence between the Head of the Expedition and the Coastal Authorities concerning the Permission to Enter Japanese Ports and Disembark the Crew» as a Primary Source on Adam Laxman’s Expedition (1792–1793) // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 50–61.

Katasonova E.L. Rihard Zorge: Casting a glance from the 21st Century // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 106–115.

Katasonova E.L. On the Verge of Mysticism and Reality // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 4–15.

Kazakov O.I. On the 60th Anniversary of the Soviet-Japanese Joint Declaration of 1956 // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 75–89.

Kireeva A.A. The 9th Annual International Conference of Association of Japanologists “Japan in the Epoch of Great Transformations” // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 100–104.

Kistanov V.O. Parliamentary elections in Japan: Motives, Outcomes, Consequences // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 80–91.

Kolyada M.S. On the Narrative “The Tale of the Soga Brothers” // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 105–111.

Korovin N.M. Attracting FDI to Japan (2000-2015): Issues and Solutions // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 33–45.

- Lebedeva I.P.** Japan: Society of middle class // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 33–49.
- Malashevskaya M.N.** Mongolia in Japan's Eurasian Policy (1997–2017) // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 85–99.
- Markarian S.B.** Import substitution in Japanese Agriculture // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 46–59.
- Meshcheryakov A.N.** About the book “Draw a camp. The language of injury in the recollections about the USSR of Japanese prisoners of war” // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 92–96.
- Meshcheryakov A.N.** On the Book “Collection of Sand and Stones” // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 112–115.
- Meshcheryakov A.N.** On the book “The Order of the Sacred Treasure of Sergey Eliseev” // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 90–94.
- Nechaeva L.T.** Conference of Young teachers of Japanese language (March 23-24 2017) // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 87–91.
- Nechaeva L.T.** On the International Conference of Teachers of Japanese Language // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 100–105.
- Paksiutov G.D.** Japanese Cinema Industry in Figures // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 46–58.
- Polkhov S.A.** The problem of authorship and genesis of *Koyogunkan* in Japanese historiography (Part 1) // Japanese studies in Russia, 2017, 1, p. 60–74.
- Polkhov S.A.** The Problem of Authorship and Genesis of *Koyogunkan* in Japanese Historiography // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 4–19.
- Sarkisov K.O.** Japan's Intervention in Siberia. Prelude (Part 1) // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 16–32.
- Sarkisov K.O.** Japan's Intervention in Siberia. Prelude (Part 2) // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 5–18.
- Simonova E.V.** The People and Culture of Japan (Chapter 3). Conversations between Donald Keene and Shiba Ryotaro // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 19–32.
- Simonova-Gudzenko E.K.** Japanology in Europe: Individuals and Institutions // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 92–99.
- Sorokin S.A.** The extent of external migration on the island of the Japanese archipelago: Yayoi period – the beginning of the VIII century // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 20–28.
- Streltsov D.V.** Is There Any Threat to the LDP Rule? // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 75–86.
- Trubnikova N.N.** Jikkinshō: to the Concept of megumi [kindness] // Japanese studies in Russia, 2017, 2, p. 59–74.
- Voytishchik E.E., Rechkalova A.A.** Political games with incense: *daimyo* Date Masamune and his passion for Japanese traditional arts // Japanese studies in Russia, 2017, 3, p. 68–84.
- Patina of my Memory. Interview with Konstantin O. SARKISOV // Japanese studies in Russia, 2017, 4, p. 140–164.